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FESTA
Dissabte 5 de juliol. A partir de les 19:30h
Parc de l'albereda
X Festa dels Nanos i 
Gegants amb activitats 
diverses al parc de 
l'albereda. L'eixida serà a 
les 19:30h des de la plaça 
de la Sala.

EXALTACIÓ
Dissabte, 5 de juliol. 20:30h
Teatre Principal
Acte d'exaltació de la Reina i Cort 
d'Honor de la Tercera Edat de Monòver 
amb actuacions en directe.

CONCERT
Dimecres, 9 de juliol. 21h.
Ermita de Santa Bàrbera
Actuació de La 
Artística dins dels actes 
socioculturals organitzats 
pels veïns del barri de 
Santa Bàrbera. Música a la 
fresca en una nit d'estiu.

AUDICIÓ
Divendres, 11 de juliol. 18h. 
Teatre Principal
Audició dels alumnes de La Artística 
per a tancar la temporada i acomiadar 
el curs.

CAMPIONAT
Dissabte, 12 de juliol. 16:30h. 
Ermita de Santa Bàrbera
VI Campionat de Jocs 
de Taula a l'ermita amb 
partides de parxís i 
ronda, a l'ermita de Santa 
Bàrbera, on  a més hauran 
inflables per als xiquets a 
partir de les 17h.

CONFERÈNCIA
Divendres, 18 de juliol. 20h.
Carrer Fondo
Conferència a càrrec de Jesús Moratalla 
Jávega, Doctor en Història. El tema a 
exposar serà "Arquitectura popular en 
Monòver: los aleros decorados" . L'acte 
està organitzat per l'Espai Enric Valor, la 
Diputació, Gil-Albert i Xinosa.

CONCURS
Dissabte, 26 de juliol. 9h. 
Ermita de Santa Bàrbera
Concurs de gatxamiga. Inscripcions 
fins al 18 de juliol.

PASSEIG
Diumenge, 28 de juliol. 10h. 
Ermita de Santa Bàrbera
Volta a la Pedrera en bici amb eixida 
des de l'ermita.

AGENDA TELÈFONS D’URGÈNCIA
Coordinació d’Emergències
112
Policia Local 
606 34 07 40 / 96 547 10 80
Guàrdia Civil
96 547 01 03
Creu Roja
96 547 05 27

Hospital General d’Elda
96 698 90 01
Centre de Salut 
Cites: 96 695 75 50
Urgències: 96 695 75 55
Parc Comarcal Bombers
96 538 50 80

TELÈFONS 
Ajuntament 
96 696 03 11
Arxiu Municipal
96 696 01 79
Asociación de Amas de Casa
96 547 28 89
Asociación contra el Cáncer
96 547 27 22 / 96 547 05 88
Assoc. de Minusvàlids COM TU
96 547 17 18
Associació Nit i Dia
67 869 89 24
Aguas Monóvar 
96 386 06 00
Camp de Futbol
96 696 08 90
Casa Cultura
96 547 09 14
Casa Museu Azorín
96 547 07 15
Cementeri
96 696 07 53
Centre Esportiu Monòver
96 547 12 17
CFPA Freire
96 695 72 90
Centre Ocupacional El Molinet
96 547 28 17
Correus
96 547 13 91
Climateri
966960030 

Jutjat de Pau
96 547 01 07
Llar del Pensionista
678 685 138 / 687 40 27 18
Mercat Municipal
96 696 08 72
Museu d’Arts i Oficis
96 547 02 70
Notaria
96 547 01 98
Pavelló Municipal
96 696 01 98
Punt Jove
96 547 32 31
Ràdio Monòver
96 547 27 59 / 96 696 08 65
Registre de la Propietat
96 547 02 81
SERVEF. 
Maria Guerrero, 30. Elda
96 539 33 01
Sociedad Cultural 
Casino de Monòver
96 547 00 90
Serveis Socials
96 547 2676
Servei de Taxi
695 662 066
Teatre Principal
96 696 01 79
Telèfon del Consumidor
012

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
Gómez Maestre· Carlos Tortosa, 4
Dies  4, 8, 12, 16, 20, 24, 28
Rafael Peris · Major, 166
Dies  5, 9,13, 17, 21, 25, 29 

JULIOL 
Rosario Badenes · Luis Vidal,12 
Dies 6, 10, 14, 18,  22,  26, 30
Nuria Canales · Luis Martí, 7 
Dies  7, 11,15, 19,  23, 27, 31

HORARI D’AUTOBUSOS
Monòver - Elda
Laborables: de 7:30 a 20:30 h.
Festius: de 11:30 a 13:30 h. i de 
16:30 a 20:30 h.
Monòver - Alacant
Laborables: 7:50, 9:00, 13:05 
i 15:30 h.
Dissabtes: 9:15, 11:15, 15:15, 
i 19:15 h.

Elda - Monòver
Laborables: de 7:00 a 20:00 h.
Festius: de 11:00 a 13:00 h. i de 
16:00 a 20:00 h.
Alacant - Monòver
Laborables: 8:00, 10:15, 
14:15, 17:15, i 21:00 h.
Dissabtes: 10:15,13:15, 15:15, 
18:15, i 20:15 h.
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HORARI:
Durant els mesos de juliol i
agost l'horari serà: 

Dilluns a divendres:
De 9h a 13h
Dissabtes:
Matins: de 9h a 14h.
Vesprades: de 17h a 19h.
Diumenges i festius:
Matins: de 9h a 14h.

CEMENTERI

Últimes gravacions que s’han inclòs a 
televisiondemonovar.com: 

Festes de Carnaval dels col·legis, Carnaval 
Monòver general, inauguració Peña 1r 
Centenario, Gala benèfica El Molinet i 
Gala benèfica Santa Bàrbera.

A més, a través de televisiondemonovar.
com es poden seguir en directe també les 
sessions plenàries de l'Ajuntament.

TELEVISIÓ 
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Editorial
Si a nivell nacional en juny l'actualitat ha estat marcada pel canvi de Rei, a nivell local, també 

el més comentat en l'últim mes ha tingut una princesa i un príncep com a protagonistes 
en tant que el musical que van presentar des de l'escola de música sobre la Bella i la Bèstia 
s'ha portat tots els elogis possibles al llarg de les últimes setmanes. La forta ovació que actors i 
músics rebien per part del públic a les dues sessions que es van portar a terme al Teatre Principal 
es va veure complementada posteriorment amb comentaris d'allò més positius pel treball rea-
litzat, mentre que els que no van tenir oportunitat de veure'l ara es pregunten si hi haurà altra 
oportunitat per a ells. Mentre arriba o no, sols queda consolar-se amb altres alternatives també 
atractives que ens esperen a juliol com la Festa del Nanos i Gegants o les projeccions de cine a 
la fresca que un estiu més ens donaran l'oportunitat de gaudir del cine d'una manera diferent. 

Però, això no ha fet més que començar, juliol també arriba amb ganes de festa com la que ens 
han preparat al porxet des de l'associació de veïns del barri de Santa Bàrbera o com les festes 
de pedanies que ja s'estrenen, inaugurant així un calendari que no es tancarà fins arribar a les 
festes majors. Ens farà falta energia per a poder acudir a tot i, sobretot, per a seguir el ritme 
dels més menuts que ja gaudeixen de les seues vacances, enguany una mica més curtes tot siga 
dit, ja que el pròxim curs escolar començarà abans. De tota manera, això encara queda massa 
lluny i ara sols toquen jocs, banys, gelats i zero preocupacions, tot intercalat en la majoria dels 
casos amb activitats alternatives com l'escola d'estiu que Món Lliure ja ha posat en marxa a les 
instal·lacions del col·legi Cervantes.

Canvis en la rutina dels més menuts i canvis també en la rutina dels polítics en tant que 
les sessions plenàries ordinàries han tornat a les vesprades. Així mateix, altre canvi destacat 
al consistori ha estat l'arribada d'una nova interventora a qui toca tractar de posar ordre en la 
hisenda municipal, una tasca gens fàcil però que, pel moment, sembla no li lleva el son. No 
poden dir el mateix els nombrosos afectats pel gasoducte que durant juny han passat per la 
Casa de Cultura per apropar-se de primera mà a un projecte que ja no té marxa enrere i al qual 
ja no poden presentar al·legacions en tant que compta amb l'aprovació definitiva del govern 
valencià. Moltes preguntes han estat les plantejades als responsables del projecte però poques 
han sigut les respostes positives.

En altre ordre de coses, com avançaven a l'anterior número d'aquesta publicació, també 
s'anuncien canvis al guió d'actes de les festes patronals, però tot això arribarà al número d'agost 
que estarà centrat especialment en les festes.

Ja avisàvem que la fotografia 
del mes anterior podia portar 
a equivocacions i així ha sigut. 
De fet, cap dels participants al 
nostre concurs ha encertat quin 
era el nostre racó. Exactament, la 
fotografia estava presa a la riba de 
Sant Roc i no a la riba d'Oristela 
on heu anat a parar la majoria de 
vosaltres. Per a més informació, 
la randera era l'àvia del nostre 
cronista oficial, que va ser qui ens 
va facilitar la instantània. A veure 
si aquest mes la cosa està més fàcil.
Com sempre, podeu enviar les 
vostres respostes a la nostra adreça 
veinat@monovar.es o directament 
a la nostra redacció situada en la 
planta baixa de l'ajuntament, per 
on haurà de passar també el po-
ssible guanyador/a a recollir el seu 
premi. Foto: Arxiu Rafa Poveda.

Endevina el racó

El porxet de Santa Bàrbera serà un dels punts 
de referència del mes de juliol en tant que allí 
se celebraran diferentes activitats.

Foto: José María Monzó.

La foto de 
la portada

El pròxim número d’El Veïnat estarà al carrer el 
divendres 1 d'agost. Si voleu col·laborar recordeu 
que haureu d’entregar els vostres escrits fins 
el 18 de juliol.  Per a qualsevol consulta podeu 
telefonar al 96 696 03 11 o contactar amb 
nosaltres en la nostra adreça electrònica veinat@
monovar.es. Gràcies.

Pròxim número
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A l ' ú l t i m  p l e  o r d i n a r i 
s'aprovava per unanimitat la 

moció de la Regidoria de Benestar 
Social mitjançant la qual s'instava 
a l'Entitat d'Infraestructures de 
la  Generalitat  a què adoptara 
les mesures oportunes per tal de 
posar a punt els nou habitatges 
socials que podrien ser adjudicats 
a famílies necessitades de la po-
blació. La regidora responsable de 
l'àrea, Lourdes Pastor, va exposar 
la necessitat de reparar i entregar 
aquests habitatges en tant que "a 
dia de hui són quasi 80 famílies 
les que figuren en la llista d'espera  
i sols es disposa de nou habitatges 
buts en fase de poder ser adjudi-
cats".

Per a la regidora "la desídia i 
falta de liquiditat de la Genera-
litat està sent un obstacle per a 
poder efectuar l'entrega d'aquests 
habitatges", afegint a més que 
"part del treball de recuperació 
d'habitatges que queden buits i la 
seua tramitació es porta a terme 
des del departament de Serveis 
Socials, amb ànim d'agilitzar els 
tràmits i simplificar el treball de 
l'EIGE, perquè la posterior entre-
ga siga més ràpida". Però, malgrat 

tot, lamentava que "l'esforç, que 
a més no ens correspon a nosal-
tres, sinó a l'esmentada entitat, 
no servisca de res si per part de 
la Conselleria no es posen els 
mitjans oportuns per agilitzar 
l'entrega".

Així mateix, Pastor va mani-
festar que "s'està treballant en 
altres direccions amb l'objectiu 
de poder adjudicar el més aviat 
possible aquests habitatges, que 
van ser visitats juntament amb 
tècnics municipals i de l'EIGE 
per tal de veure el seu estat i va-
lorar la possibilitat d'establir un 
conveni entre ambdues parts per 
poder arribar així a la fase final 
d'entrega".

La moció va comptar amb el 
vot favorable de tots els grups, 
encara que el PP va lamentar que 
des de l'elaboració de l'informe 
fins a l'aprovació de la moció 
transcorreguera una setmana 
durant la qual podrien haver-se 
realitzat les gestions oportunes en 
aquest sentit, gestions que Pastor 
assenyalava no s'havien deixat de 
banda en cap moment i que con-
tinuarien per tal que Conselleria 
agilitzara els tràmits.

La Regidoria de Benestar Social insta a l'EIGE per 
l'acondicionament de nou habitatges socials.

Sol·licitud d'entrega 
d'habitatges socials

BENESTAR SOCIALSANITAT

Campanya 
d'osteoporosi

El passat mes de maig, durant 
els dies 20, 21 i 22 es va 

realitzar a la Casa de Cultura 
una edició més de la campanya 
d’osteoporosi que des de fa anys 
ve oferint-se des de la Regidoria de 
Sanitat. L’anomenada campanya 
consisteix en la realització d’una 
senzilla prova de densitometria 
de la qual s’obtenen resultats 
immediats.

En aquesta ocasió, segons 
l’estudi que s’ha elaborat després 
de la realització d’aquesta prova 
a unes 350 persones de Monòver, 
es conclou que hi ha hagut una 
disminució progressiva del per-
centatge de casos d’osteoporosi. A 
més, també ha estat satisfactori el 

resultat en quant a participació, 
doncs s’ha constatat una conti-
nuïtat i una resposta cada vegada 
major de la població a la convo-
catòria. Per tant, l’estudi conclou 
que aquestes campanyes són 
d’interès per a la gent i resulten 
útils a la població. 

Per tot açò, la regidora de 
Sanitat, Cari García, afirma que 
“continuarem fent aquest tipus 
de campanyes perquè a la gent 
i, especialment al col·lectiu de 
dones d’una determinada edat, li 
resulten beneficioses i no podem 
deixar de preocupar-nos per la 
salut de la població de Monòver, 
que a més, respon molt bé quan 
es promouen aquestes activitats”.
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HISENDA

La modificació permet endarrerir el pagament fins 2015.

Canvi d'imatge per a 
l'escola infantil

Els treballs s'han iniciat en la coberta de l'edifici.

PATRIMONI

Rescat de l'aleró decorat al carrer Vàzquez Díaz

Com venim advertint des de 
Xinosa, el patrimoni cul-

tural del nostre poble s'enfonsa 
dia rere dia, sense que cap de 
nosaltres, puga o vulga fer rés. 
Preferim parlar en passat del pa-
trimoni perdut, del convent, de 
l'antic mercat, de les fonts, dels 
llavadors, i també molt prompte 
dels alerons decorats. 

Durant molt de temps, han 
sigut invisibles per a la majoria 
de la població, sense adonar-nos 
que tenim un Conjunt Històric, 
digne de ser conservat.

La modificació de les con-
dicions del mecanisme del 

pagagament a proveeïdors va 
ser un dels punts centrals del Ple 
ordinari celebrat el passat 12 de 
juny en una sesió que  tornava  
de nou a les vesprades. Durant 
el debat del punt, el regidor 
d'Hisenda, Alejandro García, va 
exposar que de les tres opcions a 
que podia acollir-se el consistori 
s'ha optat per "la més adequada 
als interessos del poble". 

En concret, l'opció elegida dins 
de les plantejades pel govern cen-
tral per a suavitzar les condicions 
del pagament a proveeïdors, 
permet endarrerir fins a juny de 
2015 aquest pagament, el que 
suposa no haver de fer front fins 
a l'esmentada data de 800.000 
euros d'amortització de préstec 
de pagament a proveïdors, el que 
beneficiaria a la difícil situació 
econòmica del consistori. Segons 
García, aquesta fórmula permet 
a l'Ajuntament "estalviar 80.000 
euros a l'any en interessos", al 

temps que suposa també unes 
condicions menys dures que al-
tres de les opcions del Ministeri, 
amb les quals exposava "s'haurien 
de tancar serveis com el climateri, 
Freire o la ràdio municipal" en 
tant que serveis com aquests es-
tarien obligats a autofinançar-se 
o a desaparèixer. 

Des de l'oposició, la proposta 
presentada va comptar amb 
el suport del Bloc Progressista,  
mentre els populars optaven per 
abstenir-se, no sense deixar de 
manifestar l'idoneïtat d'altres 
opcions que consideraven més 
substancials però que, una 
vegada més, des del govern es 
va assenyalar suposarien el min-
vament de serveis que s'ofereixen 
en l'actualitat.

El punt va portar associades 
recriminacions diverses sobre 
el Pla d'Ajust, que des de l'àrea 
d'Hisenda es va assenyalar no és 
el desitjat però en base al qual 
"s'aplicaran les modificacions que 
calga".

OBRES

Modificacions en les 
condicions financeres

XINOSA. No podem permetre 'ns 
e l  l u x e  d e  p e r d r e  l a 
documentació que ens pro-
porcionen aquestes rajoles. 
És per això que en rebre l'avís de 
l'enderroc d'una casa al carrer 
Vázquez Díaz nº 3, ens posàrem 
a organitzar el desmuntatge de 
l'aleró, que iniciàrem, el dissabte 
14, amb la col·laboració de 
l'empresa Llumeners que ens va 
oferir el camió cistella per a ini-
ciar el treball. Aquest dia es van 
desmuntar 60 socarrats, correspo-
nents a la línia de dalt de l'aleró, 
sempre, aconsellats pel Doctor en 

Història Jesús Moratalla. El treball 
es va reprendre al dilluns següent,  
amb la col·laboraciò de l'empresa 
promotora de l'enderroc, veïns, 
i ajuntament. Aquest segon dia 
vam finalitzar el treball resca-
tant el total de la línia de baix i 
algunes teules, ja que teníem la 
sospita que també estaven deco-
rades, com després confirmaríem. 
Però no ens deixem arrossegar 
per la bona notícia del rescat de 
l'aleró decorat, complet i sencer, 
és un dia molt trist, un dia on el 
fracàs cultural i social d'un poble 
es fa més patent que mai.

Amb l'inici de les vacances 
començaven també les obres 

a l'escola infantil Mare de Déu 
del Remei. Els treballs que venien 
anunciant-se des de 2013 es van 
ajornar en diferents ocasions 
per tal de no interferir amb la 
marxa normal de l'escola, encara 
que en un primer moment es va 
considerar la possibilitat de que 
coincidiren en el temps les obres 
i les classes dels xiquets. L'obra 
promoguda des de Conselleria 

contempla fonamentalment la 
millora de l'estructura de l'edifici, 
la coberta i la façana, amb la qual 
cosa s'actuarà tant a l'interior 
com a l'exterior del centre. 

La reforma suposa, per tant, la 
realització de millores puntuals 
així com una intervenció general 
de canvi d'imatge que gaudiran 
els alumnes a partir del pròxim 
curs. De moment els treballs 
han començat per la coberta de 
l'edifici.
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EDUCACIÓN

Fins al  dijous 10 de juliol poden sol·licitar-se a l'Ajuntament 
les ajudes a l'estudi convocades per la Regidoria d'Educació 
per al curs escolar 2013-14.

Durante este último trimestre 
en nuestro colegio Escriptor 

Canyis de Monóvar, hemos 
estado aplicando en nuestras 
aulas una actuación de éxito para 
mejorar el proceso educativo de 
nuestros alumnos. Partiendo de 
la formación del profesorado, 
de la buena aceptación por parte 
de los alumnos y contando con 
la colaboración de voluntarios: 
antiguos alumnos/as, amigos/as y 
familiares, los cuales tienen como 
objetivo dinamizar el trabajo del 
alumnado, hemos conseguido 
llevarla a la práctica obteniendo 
resultados muy satisfactorios.

A esta forma de organizar el 
aula se le denomina Grupos 
interactivos, a través de ellos se 
multiplican y diversifican las in-
teracciones, a la vez que aumenta 
el tiempo de trabajo efectivo.

Para organizarnos en el 
aula se realizan agrupaciones 
heterogéneas en cuanto a 
nivel de aprendizaje. En cada 
grupo se realiza una actividad 
concreta mientras una persona 
adulta (voluntaria, familiar, otro 

profesorado o profesional de 
otro ámbito) tutoriza el grupo 
asegurando que trabajen la 
actividad y que se desarrolle 
aprendizaje entre iguales. Al ser 
grupos heterogéneos, siempre 
hay estudiantes que acaban antes 
la actividad, con lo que la persona 
que tutoriza el grupo se encarga 
de que ayuden a sus compañeros 
y compañeras, generando un 
diálogo  y unas interacciones que 
aceleran el aprendizaje de todo el 
alumnado.

Esta experiencia se ha llevado 
a cabo tanto en la etapa de 
Educación Infantil como en la de 
Primaria y en las áreas de Inglés y 
Valencià.

Convocades les ajudes 
municipals a l'estudi

BEQUES

Grupos interactivos en el 
colegio Escriptor Canyís
CEIP ESCRIPTOR CANYÍS.

Premio literario
PREMIO

Los/as alumnos/as de 2º de 
Primaria del colegio Divina 

Pastora de Monóvar han ganado 
un concurso de cuentos y poesía 
organizado por el grupo Leo. 
El título del cuento ganador 
es Juntos en la escuela, y los 
protagonistas del mismo son los 
números pares e impares que tie-
nen que solucionar un problema 
para poder agruparse y dar paso 
a combinaciones. La entrega de 
premios tuvo lugar el pasado 12 

COLEGIO DIVINA PASTORA.

de junio en las instalaciones del 
Club Información de Alicante.

De de la Regidoria d'Educació 
s ' h a n  c o n v o c a t  l e s 

ajudes municipals a l'estudi 
corresponents al curs que acaba 
de finalitzar, 2013-14. Fins al 10 
de juliol poden entregar-se les 
sol·licituds corresponents al De-
partament d'Educació ubicat a la 
planta baixa de l'Ajuntament, en 
horari de 12 a 14 h.

Tres són les convocatòries 
ofertes, la primera d'elles diri-
gida a llibres i material escolar 
per als alumnes del segon cicle 
d'Educació Infantil i alumnes 
d'ESO del Centre Freire. Les 
segones per als estudiants 
que cursen els seus estudis 
d'Educació Especial, Cicles For-
matius o equivalents i Batxillerat 
o equivalents, fora del nostre 
municipi, en especialitats que no 
s'imparteixen a Monòver o que 
no hagen pogut formalitzar  aquí 
la matrícula per falta de vacants, 
i les terceres per a estudiants 
universitaris

Requisit indispensable per 
aconseguir una d'aquestes ajudes 
a universitaris  és no haver-li 
estat concedida a  l'alumne cap 
altre tipus d'ajuda durant el curs 

objecte de la convocatòria.
Els impresos oficials s'han 

d'acompanyar de la Declaració 
Responsable i de la Fitxa de 
Manteniments de Tercers que 
es faciliten als peticionaris 
bé als centres escolars, a la 
Regidoria d'Educació o a la web 
municipal. Així mateix, en el 
cas de les ajudes complemen-
tàries, les sol·licituds s'hauran 
d'acompanyar també de la 
fotocòpia de matrícula en el curs 
2013-14 segellada per la Secreta-
ria del centre corresponent, i per 
als universitaris a més, per una 
còpia de la resolució de la sub-
venció que s'haguera sol·licitat 
i en la qual conste el resultat de 
concessió o denegació i motius.

En total, la quantitat destinada 
a aquestes ajudes és de 30.000 
euros per a les ajudes a material 
escolar i llibres, 16.000 euros 
per als estudiants universitaris 
i 5.000 euros per a les ajudes 
complementàries. 

El termini màxim de resolució  
és d'un mes, a comptar des del 
dia següent a la finalització 
del termini de presentació de 
sol·licituds.
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Isabel García Gil  resideix des 
de fa sis mesos a la localitat de 

Yorkletts, al sud-est d'Anglaterra, 
on espera passar un temps més 
perfeccionant l'anglés i gaudint 
d'aquesta experiència que li 
permet treballar amb xiquets, 
una de les seues passions. Ac-
tualment, treballa com a au pair i 
està al càrrec de tres xiquets amb 
edats compreses entre els 10 i 6 
anys, una tasca gens fàcil però 
que diu porta estupendament. 
Troba a faltar la família i el sol 
però assegura estar feliç i gaudint 
al màxim d'aquesta aventura en 
terres angleses.

Pregunta: Isabel, quant de temps 
portes fora de Monòver i per què vas 
decidir donar aquest pas?
Resposta: A dia de hui porte 5 mesos 
fora i pensava quedar-me 1 any. 
Sempre m'havia fet il·lusió poder 
anar a Londres i em vaig assabentar 
que gent que havia realitzat el treball 
d'au pair estaven molt contents i com 
m'encanten els xiquets era  una opor-
tunitat que no podia deixar escapar. 
Estic molt contenta d'on estic. Estic 
a càrrec de tres xics: Harry que té 10 
anys, George que té 8 i Tom de 6 anys. 
Són uns xics molt bons.
P: Et planteges aquesta eixida com 
una experiència més o la teua idea és 
quedar-te per ahí a un termini més 
llarg?
R: La veritat volia una experiència 
nova i poder complir el meu somni 
que és treballar amb els xiquets, poder 
tractar amb ells i em van donar aquesta 
oportunitat.
P: Quina és la teua feina actualment i 
com la vas aconseguir?
R: La meua feina principalment és 
estar en tot moment pendent dels 
xiquets, ajudar-los amb el que neces-
siten, jugar amb ells..., tot relacionat 
amb l'atenció d'ells i en tasques de 
casa com ajudar-los a arreplegar el 
que deixen escampat i fer algunes 

"Anime a tots els jóvens a viure aquesta experiència. Sempre has de donar-te l'oportunitat de descobrir coses noves".

Isabel, una au pair amb molta feina
JÓVENS MONOVERS A L’ESTRANGER

altres tasques de casa. Vaig aconseguir 
el treball a través d'una agència que 
porta tot el tema d'au pair i gràcies 
a això et posen en contacte amb 
diferents perfils de famílies i les famílies 
a  les quals els interesses es posen en 
contacte amb tu.
P: Havies treballat ja amb  xiquets o és 
la primera vegada?
R: Sí, porte diversos anys tractant amb 
xiquets en l'organització de Punt Jove. 
Sempre m'han agradat els xiquets i 
esta és una oportunitat que em feia 
molta il·lusió.
P: Què et resulta més difícil del treball 
amb ells?
R: El mes difícil amb ells és a l'hora 
d'arreplegar. Els costa deixar les coses 
al seu lloc i has d'anar davant i darrere 
d'ells. També, a l'hora d'anar-se'n a 
dormir mai veuen l'hora de gitar-se. 
Normalment has de bonegar-los per-
què vagen al llit. Però són uns xiquets 
molt bons i estic molt contenta de la 
família que m'ha tocat.
P: Domines la llengua o l’idioma està 
portant-te algun problema?
R: Al principi costa adaptar-te i et costa 
prou però a poc a poc vas dominant-lo 
millor.
P: A què t’està costant més adaptar-te? 

R: Al que més m'està costant adaptar-
me és al temps. Sempre és plujós i 
dia rere dia, sempre està ennuvolat o 
plovent. Costa adaptar-te prou perquè 
estàs acostumada a la calor i el sol però 
ací sempre fa mal temps.
P: Com t’imagines que anava a ser el 
teu dia a dia en estar ahí i com és en 
realitat?
R: M'ho imaginava com és. Estic molt 
contenta i molt a gust. Els dies d'entre 
setmana estic pendent dels xiquets i 
de cuidar-los i els caps de setmana tinc 
temps lliure per a mi, per a poder fer 
compres, llegir, passejar, etc...
P: Com ha sigut la teua acollida per 
part de la gent?
R: La meua acollida ha sigut millor 
impossible. Estic orgullosíssima de la 
família que m'ha tocat. Estan per al 
que necessite, m'ajuden amb tot i es 
preocupen molt per mi. La veritat no 
m'imaginava que podria estar tan a 
gust.
P: Has fet ja noves amistats? A l’hora de 
relacionar-te, tens més amics espan-
yols que com tu han eixit fora o no?
R: Les amistats la veritat que molt bé. A 
l'acadèmia on estudie anglés he cone-
gut a altres au pairs espanyoles i genial 
però, també tinc relació amb xiques 

Isabel perfecciona l'anglés i treballa d'au pair al sud-est d'Anglaterra.

angleses amb qui solc eixir a passejar i 
això em permet aprendre anglès amb 
més rapidesa.
P: Quin t’agradaria que fóra el teu 
futur professional?
R: El meu futur ho tinc claríssim. 
M'agradaria poder treballar amb 
xiquets. També he tractat amb xiquets 
amb major dificultats i m'encantaria 
poder treballar amb ells. La meua 
actitud amb els xiquets és poder fer 
que passen una estona agradable amb 
mi i el principal que estiguen feliços i 
contents i sempre amb un somriure en 
la cara, ja que tot xiquet es mereix ser 
feliç.
P: Què trobes a faltar en el dia a dia 
d’allò que has deixat a Monòver?
R: El que més trobe a faltar és la família, 
és el que mes vull en el món, també el 
meu novio i els meus amics però estic 
contenta perquè sé que ells estan or-
gullosos del que estic fent i saben com 
ho tinc de clar tot. Així que jo sóc feliç 
pensant que estan bé.
P: Les passades festes de setembre 
van ser molt especials per a tu com a 
integrant de la Cort d’Honor Major, 
imagine que enguany no faltaràs 
tampoc en festes, no?
R: Sí va ser un dels meus altres somnis, 
poder representar a la Cort d'Honor i 
es va fer realitat. Estic molt contenta 
d'haver-ho fet i igual que vaig acudir 
a tots els actes enguany tampoc 
podria perdre-me'ls,  allí estaré per 
poder veure  com ara són altres les que 
acompleixen el seu somni.
P: Animaries a altres jóvens a fer el que 
estàs fent tu? 
P: Clar que sí, anime a tot els jóvens a 
què ho facen ja que és una experièn-
cia inoblidable que a més t'ajuda a 
aprendre anglès,  que cada dia és més 
important i, a més, és una experiència 
que et dóna una oportunitat que no 
podran oblidar i amb la qual igual que 
els xiquets aprenen de tu, també tu 
aprens d'ells.  A més, sempre has de 
donar-te l'oportunitat de descobrir 
coses noves.
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Convenio de colaboración
AYUDAS

El nuevo director comarcal de 
la ONCE para el Vinalopó, 

D.Vicente J.Vázquez González, se 
reunió con el alcalde, Natxo Vi-
dal, para trasladarle, entre otros 
aspectos, la iniciativa surgida 
con motivo del Concurso Escolar 
de la ONCE por el que más de 
100.000 alumnos, 1.500 centros 
educativos y 2.000 profesores 
han promovido y apoyado la 
idea de declarar el 11 de noviem-
bre como el "Día de la Ilusión". 
Durante el encuentro se entregó 
al alcalde el manifiesto surgido 

del concurso y que define qué es 
la ilusión para los escolares así 
como unas semillas de gypsophila 
elegans para que sean plantadas 
en Monóvar y evidenciar así 
simbólicamente el apoyo del 
municipio a esta acción.

Por otra parte, el responsable 
de la ONCE mostró su preocu-
pación por el juego ilegal en la 
provincia para hacer ver la lesiva 
competencia que esa actividad 
genera, no sólo a los vendedores 
de la ONCE sino a la ciudadanía 
en general. El alcalde y el nuevo director comarcal de la ONCE en su encuentro en Monóvar.

Com Tu i  "la Caixa" firman un convenio dentro de las Ayudas 
a Proyectos de Iniciativas Sociales  por 10.000 euros.

INICIATIVA

El Día de la ilusión para los escolares

Monòver tornarà a acollir en-
guany dos dels cursos oferts 

dins dels cursos d'estiu de la Uni-
versitat Miguel Hérnandez d'Elx. 
L'alcalde, Natxo Vidal, signava 
el conveni mitjançant el qual 
ambdós organismes col·laboren 
en aquesta activitat  que en la 
convocatòria 2014 presenta dues 
opcions diferents, d'una banda el 
curs "Ferramentes tecnològiques 
per al docent" i d'altra banda 
"Parlar per convéncer". El primer 
d'aquests cursos estarà coordinat 
per Guillermo Gras i s'impartirà 

a Monòver del 16 al 18 de juliol, 
mentre que l'altre està coordinat 
per Eva Sanchís i ha quedat pro-
gramat del 12 al 13 de juliol.  El 
preu d'inscripció és de 20 euros i 
els interessats poden formalitzar 
la seua matrícula fins una setma-
na abans de l'inici dels cursos  a 
través de l'adreça http://cursosde-
verano.umh.es/matriculacion/.   

Com en anteriors edicions, els 
cursos són susceptibles de ser 
reconeguts com a crèdits de lliure 
elecció per als estudiants que 
participen.

La Asociación de Minusválidos 
“COM TU” de Monóvar y 

la Obra Social de “La Caixa” 
han firmado un Convenio de 
colaboración aprobado dentro  
de la Convocatoria de Ayudas a 
Proyectos de Iniciativas Sociales 
de la Obra Social “la Caixa” 2014  
por un total de 10.000 euros.

Gracias a este convenio y a la 
estrecha y continua colaboración 
que tiene la Fundación “la Caixa” 
con el colectivo de discapacitados 
de Monóvar la Asociación “COM 
TU” seguirá desarrollando su 
labor social cuyo objetivo es la 
integración social y mejora de la 
calidad de vida de las personas 
discapacitadas crónicas.

Al acto asistieron la Directora 
de Área Mª Tomasa Rives Fu-
lleda, el Director de “la Caixa” 
de Monóvar D. Julio Pérez 
Abad, la Presidenta de “COM 
TU” Dña. Carmen Gomariz 
Palazón,  la Secretaria de esta 
Asociación Dña. María Deltell 
Cabanes y uno de sus socios/as. 
Desde este colectivo, que en la 

Les propostes de la 
UMH  a Monòver

actualidad cuenta con un total 
de 118 socios/as entre afectados/
as, familiares y colaboradores 
agradecen la ayuda de “la Caixa” 
que posibilita el desarrollo de 
actividades como el Servicio de 
Rehabilitación, los Talleres de 
Terapia Ocupacional, el Servicio 
de Traslados Adaptado y todas 
aquellas actividades que mejoran 
el estado bio-psico-social de las 
personas discapacitadas y sus 
familiares no atendidos/as en 
otros recursos sociales.

CURSOS D'ESTIU
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FESTES

Activitats culturals i  
festes per a juliol

Al llarg del mes de juliol el 
porxet de Santa Bàrbera es 

convertirà en punt de trobada i 
celebració al voltant de les acti-
vitats socioculturals organitzades 
des d'Assocuve, l'associació de 
veïns del barri. La primera de les 
activitats incloses en la programa-
ció serà l'actuació de La Artística a 
aquest punt el dimecres 9 de ju-
liol a partir de les 21h, per passar 
ja el dissabte 12 al VI Campionat 
de jocs de taula programat per 
a les 16:30h i, sols mitja hora 
més tard, castell inflable per als 
xiquets també a l'ermita. Aquest 
cap de setmana es tancarà ja el 
diumenge a les 11h amb la final 
del campionat iniciat el dia ante-
rior i amb la projecció a les 22h 
de Las aventuras de Tadeo Jones 
dins del cine a la fresca.

Les activitats continuaran ja 
el dissabte 26 de juliol amb un 
cap de setmana de convivència,  
que s'inaugurarà a les 9 del matí 
amb un concurs de gatxamiga i 
que continuarà a les 14h amb un 
dinar de germanor amb paella 
gegant. Això sí, els interessats 
hauran d'efectuar les seues ins-
cripcions fins al 18 de juliol per 
tal de poder organitzar correcta-
ment aquesta activitat.

Tancarà el dia, ja a partir de 

les 21:30h, altra proposta gas-
tronòmica com és un sopar a la 
fresca amenitzat amb música en 
directe  a càrrec del duet "José i 
Núria". Tot sense oblidar el sor-
teig d'un interessant premi entre 
els presents que permetrà als 
afortunats gaudir d'una escapada 
a Benidorm.

Posarà punt i final al guió 
d'actes un passeig en bici a la Pe-
drera que partirà des de l'ermita, 
ja el diumenge a les 10 del matí.

PEDANIES
A banda d'aquestes activitats, en 
juliol s'enceta també el calendari 
festiu a les pedanies. La primera 
en celebrar les seues festes serà 
la pedania de les Canyades de D. 
Ciro, on estan previstes del 18 al 
20 d'aquest mes. Un any més, la 
cita servirà per a reunir-se en els 
actes programats i viure així unes 
jornades diferents on el bon am-
bient està garantit des de primera 
hora del matí.

La resta de pedanies s'afegiran 
a la festa ja en el mes d'agost, 
en concret del 8 al 10 en el cas 
de La Romaneta, del 16 al 19 en 
la pedania de Cases del Senyor i  
del 21 al 25 d'agost en Xinorlet. 
L'animació per a tots els públics 
està servida.

PRESENTACIÓ

La Revista a punt per a 
la seua presentació

C om cada any, la Revista de 
Festes es convertirà en el 

primer acte oficial de la progra-
mació de les Festes Majors i ens 
avançarà el contingut dels actes 
que ens esperen per davant a 
partir de l'últim cap de setmana 
d'agost, quan arribe l'exaltació de 
les Reines 2014.

Glicerio Sánchez és l'encarregat 
enguany de presentar el resultat 
final davant el públic i ho farà en  
un acte que es portarà a terme a 
l'auditori Antonio José Ballester 
de la Casa de Cultura però amb 
una novetat destacada com és el 
canvi de dia i horari. 

Finalment, la Revista de Festes es 
presentarà el dissabte 26 de juliol 
a les set de la vesprada en lloc de 
diumenge a les 13h com en edi-
cions anteriors. A banda d'aquest 
canvi per a conèixer si hi haurà 
alguna novetat més destacada a 
l'interior de les pàgines d'aquesta 
publicació anual caldrà esperar 
a que els exemplars estiguen al 
carrer. No obstant això, pel que fa 
al disseny  de la Revista de Festes es 
continuarà amb la línia de l'any 

anterior apostant novament per 
la fotografia com un element 
destacat, tot sense oblidar la 
importància de les nombroses 
col·laboracions que fan possible 
cada any la Revista així com la 
contribució dels anunciants que 
tampoc falten any rere any.

S i  l ' any passat  Azor ín 
s'emportava un destacat nombre 
d'articles centrats en la seua obra 
per allò del 140 aniversari del seu 
naixement, enguany sens dubte 
el nom propi de la Revista és el de 
Paco Martínez, a qui es recorda 
amb diferents articles d'allò més 
interessants que deixen constàn-
cia del significatiu paper que va 
desenvolupar aquest llibrer des 
de darrere de l'aparador d'aquella 
xiqueta llibreria. També hi ha 
qui  fins i tot opta per confessar 
alguna malifeta amagada fins a 
la data i qui aprofita per a donar 
via lliure a la seua imaginació 
amb la creació de relats diversos; 
però caldrà esperar un poc més 
per veure el resultat final i per 
assaborir els diferents articles 
d'enguany.

L'acte de presentació, a càrrec de Glicerio Sánchez, tindrà 
lloc un dia abans del previst, serà el dissabte 26 de juliol a les 
set de la vesprada a l'auditori de la Casa de Cultura.

L'acte de presentació tindrà lloc a la Casa de Cultura.

Campionats de jocs de taula en Santa Bàrbera en l'edició anterior.
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A pesar que oficialment el seu nom és el de 
Luis Martí, popularment és conegut com 

el carrer nou. Aquest carrer, que comença en 
el carrer Sant Joan i la Plaça de la Sala, acaba 
en el carrer Divina Pastora. En el seu principi 
i fins a finals del Segle XIX va haver-hi un 
primer tram que solament arribava al que 
hui és el carrer Mestre Don Joaquín (abans 
carrer dels Horts) on una de les primeres 
construccions va ser el Teatre de Monòver, 
1858, posteriorment i en l'actualitat conegut 
com el Teatre Principal. Aquest primer tram es 
denominava Carrer de l'Infant. 

Aquest tros de carrer en la part esquerra te-
nia una alineació eixint irregular que va haver 
de ser corregida. En 1929, l'Arquitecte Valls i 
Gadea presentà un projecte oferint les dues 
solucions possibles, l'expropiació de les fin-
ques afectades i la posterior venda dels solars 
restants o la indemnització als propietaris que 
s'avingueren voluntàriament a posar les seues 
finques d'acord amb aquesta alineació. Però 
no seria fins a la dècada dels anys seixanta i 
setanta quan, amb la construcció dels nous 
i actuals edificis, s'aconseguira l'alineació 
d'aquest tram.

En la part dreta hi havien dos Casinos o 
Bars; el primer, cantonada al carrer Sant Joan 
i l'altre, al carrer Quiles Mollà. Aquest últim, 
regentat per Santiago Lledó i posteriorment 
pel seu germà Paco; el tercer propietari va 
ser Fidel Cerdà i la seua esposa Matilde Valls, 
retolant-lo amb el nom comercial de “La 
Filarmònica” . A principi dels anys seixanta es 
traspassa el negoci a José Navarro “El Poeta” 
i la seua esposa Conchi, sent les seues dues 
filles les últimes propietàries.

És a partir de l'últim terç d'aquest segle 
XIX quan, en el segon tram d'aquest carrer 
(llavors encara terrens de cultiu) es construeix 
pel Metge Don Luis Martí Rodenas una mo-
numental Posada considerada com una de 
les millors de la regió, la famosa Posada que 
popularment seria coneguda com la Posada 
de “Metxa” i, posteriorment, de ”Germán”. 
En aquests terrenys, a mitjan dècada dels anys 
seixanta es van construir els actuals tres blocs 

Abans i ara

Foto: Pepe Bellot.

Foto: Arxiu Margarita Peñataro.

de cases familiars i locals comercials per la 
llavors entitat de crèdit “Caixa d'Estalvis del 
Sud-est d'Espanya”. Aquest metge també pres-
tà en dos ocasiones diners per a la construcció 

del Casino de Monòver, 2.500 ptes. i altres 
2.250 ptes. per a acabar les obres.

Aquest nou carrer va començar la seua 
marxa després de la construcció de la Posada 
i just enfront del  bar de “Garrilla”, en els 
terrenys de l'antic escorxador (cantonada 
Mestre Don Joaquín). La construcció de 
nous habitatges com la casa de la Sra. Blanca 
Mora Arenas i el seu espòs Don Francisco 
Verdú Brotons, adquirida i rehabilitada  en la 
dècada dels anys vuitanta del passat segle per 
l'Ajuntament per a la ubicació de l'Associació 
d'Homes i Dones de la Tercera Edat. Enfront, 
al nº 10 la casa de l'industrial Ángel Ortigosa 
i Remedios Amorós, habitatge amb un gran 
jardí i eixida a l'actual carrer Comunitat 
Valenciana, en l'actualitat s'han construït dos 
blocs de cases familiars. Al costat, al nº 12 la 
fàbrica de paper engomat de Vídua de Manuel 
Vidal; seguint carrer a baix al 14 va haver-hi 
una fàbrica de calçat i posteriorment  el taller 
de fusteria d'Enrique Corbí “Cardosa”, actual-
ment existeix una casa familiar. Més a baix, 
les dues cases 18 i 20 pertanyen a la família 
de Primitivo Quiles Quiles, cellerers de renom 
per tradició familiar. Seguidament, la casa nº 
22  construïda en 1890, en la qual va viure 
Francisco Berenguer, “Kiko”, famós barman 
de l'època, sent la seua última habitant la seua 
filla Carmina. En la part esquerra, la número 
15 va ser en una època propietat del que fóra 
alcalde de Monòver, Don Saturnino Cerdá. En 
el nº 25, on actualment existeix un forn de 
pa, va haver-hi en el seu moment una taverna 
denominada Bar “Miranda”.

Per les seues dimensions i situació, en una 
època va servir per a les diferents modalitats 
del joc de pilota, en particular “la pilota al 
Llargues”.

Aquests serien diversos retalls de la història 
del “carrer nou”, nom que la cultura popu-
lar va batejar en el seu moment abans que 
oficialment es retolara com a carrer de Luis 
Martí, en record i memòria d'aquest metge,  
però malgrat açò, els monovers seguim 
reconeixent-lo com “El carrer nou”.
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Molts van ser els afectats pel 
gasoducte Elx-Monòver-

l'Alguenya que van passar per la 
Casa de Cultura durant la set-
mana en què va quedar exposat 
el projecte. Una exposició mera-
ment informativa en tant que no 
calia al·legació alguna al respecte 
ja que el projecte compta amb els 
corresponents permisos del go-
vern valencià per a la seua posada 
en marxa.  Més de 300 parcel·les 
són les afectades a Monòver per 
aquest projecte que suposa 60 
km de conduccions subterrànies 
que portaran el gas natural a 

municipis que no tenen submi-
nistrament directe com El Pinós, 
Monòver, Sax o L'Alguenya. 

Com que no cap  la possibilitat 
de presentar al·legacions segons 
va assenyalar l'alcalde per la 
"desídia del govern anterior que 
no va informar", els afectats 
ara s'han limitat a signar l'alta 
d'alçament en cas d'acceptar les 
condicions plantejades o a no 
signar aquest document i traslla-
dar el cas al Tribunal de Jutsipreu 
que haurà de pronunciar-se. Per a 
qualsevol dubte poden telefonar 
al 966477655.

OBRAS

Por fin comienzan las obras en los Campos 
de fútbol Santa Bàrbara

Después de esperar más de año 
y medio, han comenzado ya 

los trabajos de reparación en los 
campos de fútbol Santa Bàrbara, 
instalaciones que no han podido 
ser utilizadas en todo este tiempo 
y que como señala el concejal 
delegado del área de deportes, 
Emilio Orgilés, "ha ocasionado 
complicaciones importantes y ha 
imposibilitado por ejemplo que 
el primer equipo local, el Monó-
var C.D. no haya podido jugar 
ningún partido de la temporada 
en el campo".

El inicio de las obras es ya 
visible no solo por la presencia 
de máquinas y operarios a cargo 
de los trabajos, sino también por 
las consiguientes medidas de 
seguridad que se han adoptado 
acotando la zona en la cual se 
lleva adelante esta importante 
actuación.

El plazo de ejecución de los 
trabajos está fijado en tres meses,  

por lo que Orgilés confía en que 
se cumpla lo establecido y "a fi-
nales de agosto se pueda disponer 
de los campos con normalidad e 
incluso prever algún acto en estas 

instalaciones".
Si bien el acuerdo alcanzado 

entre el Ayuntamiento y la 
empresa Elecnor S.L. no es 
satisfactorio para todas las forma-

El plazo de ejecución de las obras está fijado en tres meses.

INFRAESTRUCTURES

Una exposició merament informativa

L'exposició va tenir lloc a la Casa de Cultura.

Els afectats pel gasoducte van passar per la Casa de Cultura on es va exposar el projecte al llarg d'una setmana.

ciones políticas, en tanto que el 
PP desde la oposición ha seguido 
mostrando su desacuerdo por 
la fórmula elegida finalmente, 
la reparación de los campos por 
parte de la citada empresa es 
ya una realidad ya que, desde 
hace unos días, se trabaja en el 
arreglo de los desperfectos que 
motivaron que quedaran fuera 
de uso. Los trabajos a realizar 
implican la reconstrucción del 
muro reventado, y la solución 
definitiva al hundimiento pro-
ducido en una parte del campo 
donde se levantará el césped y 
se procederá a sustituir la tierra 
para que la superficie vuelva a 
quedar en perfectas condiciones. 
Todo ello implica el desmontaje 
de parte del campo, incluida una 
de las torres de luz del mismo, 
todo como manifiesta el edil de 
deportes con el único objetivo de 
"poder disfrutar de nuevo de los 
campos" .
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Fins al passat 13 de juny ha 
pogut visitar-se al Kursaal 

Fleta la mostra escultòrica 
"Esquemas metálicos" de la jove 
monovera Maitane Pastor Garbi,  
mitjançant la qual ha volgut fer 
de la seua fascinació per les obres 
d'enginyeria "una visió interna 
i personal plantejant composi-
cions abstractes", tot a partir de 
la utilització de materials ma-
nufacturats creant un joc entre 
aquestes estructures i l'espai. Un 
total de set peces creades a partir 
de diferents tipus de metalls 

FESTA

Juliol s'estrena altre any amb la 
gran festa dels Nanos i Gegants, 

una cita que els més menuts 
esperen amb impaciència i que 
està programada per al dissabte 
5 de juliol. A les 19:30 h els per-
sonatges més estimats pel públic 
infantil partiran des de la plaça 
de la Sala en direcció al parc de 
l'albereda, on tot estarà preparat 
per a una vesprada de diversió 
amb activitats diverses. Als balls 
del Nanos i Gegants els seguiran 

els inflables i altres propostes 
divertides per tal que l'animació 
siga continuada fins la nit. Així 
mateix, com a novetat entre les 
activitats a portar a terme s'ha in-
clòs la festa de l'escuma, tot sense 
oblidar que el servei de barra 
estarà a disposició dels assistents  
perquè aquells que ho desitgen 
puguen sopar al parc i animar-se 
també a participar en el ball que 
tampoc faltarà en aquesta festa 
pensada per als més menuts.

El dia dels 
Nanos i Gegants

TURISME

Altre triomf per a la 
ruta de tapes

El diumenge 29 de juny es 
tancava la V Ruta de Tapes 

per Monòver, a la qual en aquesta 
edició, s'afegien a més els pubs de 
la localitat amb les seues copes. 
Al llarg dels quatre dies en què 
va estar en marxa la proposta 
l'animació als establiments parti-
cipants va ser la nota dominant i  
es van poder degustar propostes 
d'allò més apetitoses com la tapa 
guanyadora que, en aquesta oca-
sió, va ser per a una de les tapes 
dolces d'El Fornet, mentre que la 
millor copa va ser per a La Tetería.

La ruta es va tancar amb el 
sorteig dels premis en joc per a 
aquells que van completar les 
cartilles, sopars als establiments 
de la ruta en cas de les tapes i un 
abonament d'hotel en cas de les 
copes. El sorteig es va realitzar al 
Kurssal Fleta on, a més, els esta-
bliments participants oferien una 
picadeta als assistents. La majoria 
dels guanyadors dels premis 
estaven presents a aquest acte i 
coneixien la notícia de primera 
mà, encara que a altres se'ls va 
comunicar telefònicament.

EXPOSICIÓ

La passió per les obres d'enginyeria

Aquesta serà la X edició de la Festa dels Nanos i Gegants.

L'autora a la inauguració de la mostra.

processats de manera diversa van 
formar part d'aquesta mostra,   
amb la qual l'artista buscava "que 
el visitant es deixe emportar per 
aquestes línies, angles, llums i 
ombres i senta la interrelació 
persona-espai, espai-persona".

El conjunt exposat formava 
part del projecte de final de 
carrera de Belles Arts en la Uni-
versitat Miguel Hernández D'Elx 
i ha suposat una important presa 
de contacte de l'artista amb el 
públic que ha pogut apropar-se a 
la seua obra.

La Regidora de Turisme va entregar el diploma a la millor tapa i copa.
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Un moment de la representació. Foto: El Jardinet.

Com avançàvem a l'anterior 
número d'El Veïnat, la jove 

María Parrado actuarà a les festes 
patronals de Monòver. Serà 
el pròxim 9 de setembre a les 
20:30h a la Plaça de Bous, ja que 
des de la Regidoria de Festes s'ha 
optat per afegir aquesta activitat 
dirigida a un públic familiar dins 
de la programació. En aquest cas,  
les entrades ja estan a la venda 
pel preu de 15 euros anticipada 
a diferents punts de venda com 
Casa de Cultura, Punt Jove, Pub 
Código, Carrefour i Ticket Master.

D'altra banda, a aquesta jove 
guanyadora de la primera edició 
de La Voz Kids se sumaran les 
actuacions de Pablo López i 
David Barrrull, aquests dos ja al 
parc de l'albereda en les nits del 
7 i 8 de setembre.  El diumenge 
7 de setembre serà el torn de 
David Barrull, una de les veus 
destacades que també va passar 
pel programa televisiu de La voz 
però en l'edició d'adults. Així 
mateix, ja el 8 de setembre, les 
seguidores d'una de les veus del 
moment com és Pablo López 
podran escoltar-lo en directe al 
concert que oferirà a les dotze de 
la nit al parc de l'albereda. 

Tancarà les actuacions de 

María Parrado, David Barull i Pablo López, actuacions 
destacades per a les pròximes festes de setembre.

L'expectació creada al voltant 
del musical organitzat des de  

l'escola de música La Artística es 
va traduir en un autèntic èxit. El  
públic va gaudir de dues hores 
d'espectacle on es va conjugar a 
la perfecció la música, la inter-
pretació i la màgia necessària per 
atrapar al públic més menut. La 
Bella, Lourdes Pérez, va captivar 
a xiquets i grans amb la seua veu 
des del principi mentre que la 
Bèstia, Santiago Alberola, ho te-
nia més difícil per guanyar-se els 
menuts en la primera part donat 
el seu caràcter. Per compensar 
aquest difícil caràcter no faltava 
la simpatia d'altres personatges 
com Lumière, Andrea Jordà; la 
Sra. Potts, Miriam Capdevila, 
Lefou, Raúl Gil o Gastón, Iván 
Carrillo, acompanyat sempre del 
cor de xiquetes que sospiraven 
per ell en tot moment. El pare 
de la Bella, David Gil, magnífic 
també en el seu paper, Din Don, 
Sara Marhuenda, i la resta de se-
cundaris van aconseguir que tot 
el muntatge en conjunt resultara  
d'allò més encertat. 

El reconeixement del públic 
compensava així els assajos i la 

resta d'hores de dedicació que 
comporta un espectacle com 
aquest, on no es van deixar de 
banda ni els decorats ni el ves-
tuari. Una posada en escena molt 
ben valorada pel públic i on va 
tenir també un paper destacat la 
banda escola que, malgrat ocupar 
el segon terme que li corresponia 
en el musical, també va saber 
mimetitzar-se amb la història en 
moments puntuals de la trama. 
Ells van ser els encarregats de 
posar la música en directe junta-
ment amb el pianista Ángel Aso, 
qui també acompanya algunes 
de les peces interpretades pels 
protagonistes.

Encarregats de traure el màxim 
partit als personatges, el musical 
va comptar en la direcció amb 
Elena Picó i Lourdes Pérez, 
mentre que al front de la música 
estava Álvaro Martínez. 

Tots en conjunt van donar al 
públic l'oportunitat de passar-ho 
d'allò més bé amb la història d'un 
jove príncep convertit en Bèstia 
que va fer que també els grans 
tornaren a ser xiquets per unes 
hores. Enhorabona a tots i cadas-
cun dels qui ho van fer possible.

CULTURA

La Bella va captivar 
a xiquets i grans

FESTES

Actuacions per a les
Festes de Setembre

María Parrado actuarà a Monòver.

David Barrull altra de les actuacions.

Pablo López estarà a l'albereda.

l'albereda ja el 9 de setembre, 
l'orquestra Athenas amb un 
animat espectacle per a tancar les 
nits de festa sense parar de ballar.

Tampoc faltaran les actua-
cions a la plaça de la Sala, per 
on passaran el 6 de setembre la 
Kustom Revival Band, el 7 de se-
tembre el grup Las Alcalinas amb 
l'espectacle "Los cuentos también 
se pueden bailar", el 8 Paco el bai-
laor y l'espectacle "Aire del Sur" i 
el 9 de setembre l'Artistic Band.  
I com a novetat d'enguany, el 5 
de setembre s'oferirà també un 
concert a la plaça de la Malva a 
càrrec d'Álvaro Hernández i el seu 
grup a les dotze de la nit.
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Triatlón Alicante
TRIATLÓN

Concentración de espeleología 

El grupo de espeleo asistió a la 
concentración realizada en 

Fiscal (Huesca), Mayencos 2014.
Llegamos viernes noche y sába-

do de buena mañana nos pusimos 
las pilas. Nos informamos de  los 
caudales de los barrancos que 
queríamos descender y nos avisa-
ron de que iban en plena carga, 
por lo que realizamos el barranco 
de Barrosa, un barranco caudalo-
so, pero también con algo menos 
de peligro. Nos desplazamos has-
ta el lugar y lo encontramos con 
un caudal bastante importante...
gracias al deshielo, tras 3 horas de 
descenso, salimos airosos y ya por 
la tarde nos desplazamos hasta 
Escuain para descender el barran-
co de Lugar, un barranco muy 
vertical, pero seco, que da acceso 
al barranco de Escuain, también 
intratable, con muchísimo cau-
dal. Realizamos prácticas en uno 

GRUPO ESPELEOLÓGICO.

de los pozos donde la fuerza que 
tiene el agua es descomunal y te 
engulle como si nada...(gracias 

El Club Triatló Bilaire Monòver 
participó en el Triatlón de 

Alicante sobre distancia Olím-
pica, 1.500 metros de natación 
+ 42Km. en bicicleta + 10Km. de 
carrera a pie, que se disputó en 
la zona de la Volvo Ocean y en 
el que tomaron parte más de 200 
corredores. Entre los triatletas 
participantes del club monovero, 
el primero en llegar a meta fue 
Juan López con un tiempo final 
de 2 horas i 19 minutos, quedan-
do el 14º en la general absoluta, 
mientras que Alex Martínez con 
2 horas y 20 minutos entró en 
la posición 15º. Por otra parte, 
Cabanes con un tiempo de 2 
horas y 22 minutos acabó el 19º, 
Alberto Antón con 2 horas y 30 
minutos el 52º, Rafa Díaz con 2 
horas y 30 minutos el 55º y Javi 
Payá con 2 horas y 39 minutos 
el 100º.

Destacar que en la general ab-
soluta por equipos el Club Triatló 
Bilaire Monòver subió al pódium 
como segundo clasificado.

HOMENAJE

Nos gustaría hacerle un breve 
pero intenso homenaje 

con estas palabras a un querido 
amigo y compañero que aunque 
no fuese de Monóvar, también se 
sentía como tal.

Todos en alguna ocasión hemos 
leído o escuchado algún trágico 
relato de montaña que nos ha  
estremecido pero a la vez nos ha 
contagiado un cierto romanticis-
mo por la manera en la que se ha 
desenvuelto, pudiendo dejar esta 
vida terrenal de la manera en que 
le gustó vivirla. Todo esto es por-
que no se conoce directamente 
al protagonista, porque si es así 
deseas que acabe sus días de viejo 
en su cama rodeado de sus seres 
queridos y pudiendo decir que su 

vida fue larga y próspera.
J. M. Martínez  estuvo colabo-

rando activamente con el grupo, 
desde la vuelta al término de 
Monóvar, en la Feria de Santa 
Caterina o realizando una serie 
más de Monoveras por el mundo, 
también colaboró con los últimos 
documentales y trabajos llevados 
a cabo por el grupo espeleológico 
etc. Como una de sus últimas ha-
zañas, fue la de coronar el Mont 
Blanc en Chamonix (Francia) 
por la cara norte subiendo desde 
el valle blanco, donde se hizo la 
foto ondeando la bandera del 
grupo espeleológico de Monóvar, 
además de muchas más activida-
des.

El pasado 10 de Mayo J.M Mar-

tínez, miembro durante años del 
grupo espeleológico de Monóvar, 
sufrió un accidente en Sierra Ne-
vada mientras acometía la subida 
al pico Veleta por la zona llamada 
“el canuto”. Nada se pudo hacer 
por su vida pese a los intentos de 
los grupos de rescate.

En nuestra memoria siempre 
quedará un recuerdo para él, 
sus innumerables anécdotas, su 
sentido del humor, los viajes rea-
lizados juntos, los momentos en 
ya fuese a -1000 o a más de 3000 
metros, con una mirada bastaba 
para comunicarnos algo, él tenía 
esa ansia por vivir y saborear 
cada momento como si fuese 
el último. Conocido y querido 
por todos y gran espeleólogo y 

ESPELEOLOGÍA

En recuerdo de  nuestro compañero J.M.Martínez

alpinista, estés donde estés, ya 
sea en las profundidades de una 
gran cueva o en lo alto de una 
montaña, nunca te olvidaremos 
amigo.

Grupo Espeleológico Monóvar.

a la cavitación y la cantidad de 
oxígeno existente en el agua) no 
flotamos casi nada, por lo que 
cada salto lo realizamos con téc-
nicas de aguas bravas, teniendo 
que usar el cordino de rescate en 
más de una ocasión para sacar 
a los compañeros a punto de 
ahogarse, pero sin ninguna con-
secuencia grave.

Ya el domingo, después de una 
cena contratada por la organiza-
ción, nos levantamos un poco 
resacosos gracias al vino servido 
y la hora de retirada, y decidimos 
realizar el descenso del Furco 
situado en Broto,  a unos cuantos 
kilómetros de donde estábamos 
acampados; una vez allí nos di-
mos cuenta de que el barranco se 
ha masificado un poco. Salimos 
rápido, en tan solo hora y media,  
ya que es un barranco sencillo y 
una vez fuera, tan solo  6 horas 
y media nos esperaban de coche.

El grupo de espeleología de Monóvar participó en la concentración de Huesca.
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GALA INFANTIL

La fiesta del deporte infantil
El auditorio de la Casa de Cultura fue invadido el pasado 12 de junio por los numerosos 
escolares que participaron en la Gala del Deporte Infantil para recibir y acompañar a los 
premiados tanto de los Juegos Escolares como de las jornadas de atletismo 2014.

Ambiente en el auditorio de la Casa de Cultura durante el acto.

El pasado domingo día 8 se ce-
lebraba la VII MARCHA BTT 

DE MONOVAR, que tenía salida 
y meta en las Casas del Señor, 
donde hubo un gran ambiente y 
donde una vez más el pueblo se 
volcó con una prueba deportiva.

Tomaron la salida 401 bikers 
para disfrutar de un recorrido 
corto y divertido, aunque el calor 
hizo un poco más duro el reco-
rrido, el vencedor de la prueba 
fue Vicente Cabanes Moltó con 
1:16:37. Respecto a los locales, en 
primer lugar entró José Antonio 
Lizan, 2° Ramón Sánchez y 3° 
Faustino Botella; enhorabuena 
para los 3. Destacar la 2ª posición 
en categoría cadetes al socio 
Marcos Oriente y en la categoría   
féminas también dar la enhora-
buena a Patricia Guerrero.

Destacar y agradecer a los 
participantes del concurso de 
gachamiga que con un gran 
ambiente hizo que los visitantes 
a la marcha estuvieran muy a 
gusto, esperamos que en futuras 
ediciones  vaya a más. Desde el 
Club Ciclista Monòver queremos 
dar las gracias a todos los que 
colaboran con nosotros, Ayunta-
miento de Monóvar, Protección 
Civil, Cruz Roja, Asociación de 
Amas de Casa de las Casas del 
Señor, patrocinadores. Sin ellos 
todo esto no sería posible.

BTT

VII BTT DE 
MONÓVAR 

C.C.MONÒVER

El auditorio Antonio José Ba-
llester de la Casa de Cultura 

registró un ambiente de lo más 
animado en las dos sesiones de 
la Gala del Deporte infantil que 
se celebraron el pasado 12 de 
junio. Los aplausos y gritos de 
ánimo eran constantes cada vez 
que se nombraba a alguno de los 
galardonados en este acto. 

Agrupados por categorías, los 
escolares monoveros fueron los 
auténticos protagonistas de una 
gala que supuso un aliciente más 
para estos jóvenes deportistas 
que vieron recompensada así su 
participación en las principales 
actividades organizadas desde el 
área de deportes en los últimos 
meses. Por una parte,  recibieron 
el correspondiente galardón los 
participantes en los Juegos Esco-
lares que, en esta última edición, 
terminaron con los dos equipos 
del colegio Ricardo Leal como ga-
nadores tanto en categoría alevín 
como benjamín.

GANADORES ATLETISMO
Por otra parte, tampoco faltaron 
los diplomas y medallas para 
los participantes en las jornadas 
de atletismo 2014, en las cuales, 
dentro de las dirigidas a segundo 
ciclo (3º y 4º) en el apartado de 
velocidad, consiguieron el primer 
puesto Daniel Palazón y Sara 
Cantó en categoría masculina 
y femenina respectivamente, 
mientras que en resistencia el 
primer puesto fue para Joan 
Tendero y Celia Hernández. 
Siguiendo con estas jornadas, en 
la disciplina de lanzamiento de 
balón medicinal, los primeros 
fueron Aitor Llorens y Claudia 
Sanz, y en salto horizontal Daniel 
Palazón y Alejandra Domenech, 
posiciones que en las pruebas 
de agilidad ocuparon Joan Vera 

y Micaela Herbás; y en Vortex 
Alejandro Poveda y Victoria Ruiz. 
Terminaba este grupo con salto 
vertical, donde se clasificaban en 
primer lugar Nicolás Pla y Viviana 
Vidal; y con los relevos donde el 
primer puesto fue para el equipo 
del colegio Ricardo Leal tanto en 
masculino como en femenino.

Dentro de estas mismas jorna-
das pero en tercer ciclo (5º y 6º) 
en velocidad los primeros fueron: 
Kevin Jair y Mireia Adán; en 
resistencia: Iván Jilón y Aitana 

Guardiola; en agilidad: Marcos 
Domínguez y Alba Gandía; en 
vortex: Pau Picó y Mª Luisa Es-
teve; en lanzamiento de balón 
medicinal: Arturo Lázaro y Cris-
tina Esteve; en salto horizontal: 
Iván Jilón y Mireia Adán; en salto 
vertical: Antonio Poveda y Victo-
ria Almendros; y por último, en 
relevos por equipos, en categoría 
masculina la primera posición 
fue para el colegio  Divina Pastora 
y en femenina para el colegio 
Ricardo Leal. 

Los ganadores y ganadoras de las diferentes pruebas recibieron sus medallas.
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Por fin podemos decir que nuestros campos de fútbol Santa Bárbara 
van a ser arreglados de los desperfectos. Para nosotros lo más 

importante era desbloquear la lamentable situación existente y cam-
biar el rumbo de que la obra en vez de ser adjudicada a una empresa 
subsidiaria como se quería, fuera la misma empresa que construyó los 
campos quien se hiciera responsable de realizar los arreglos, cosa que 
siempre hemos defendido como lo más lógico y apropiado.

Vamos a intentar que en la próxima temporada no ocurra lo que 
ocurrió en la pasada, ya que lamentablemente, el Monóvar C.D. solo 
pudo jugar un partido amistoso en el campo uno y no pudo jugar ni un 
partido más, al igual que tampoco lo pudieron hacer otros equipos de 
la cantera. Cosa que perjudicó considerablemente a estos equipos y al 
resto, ya que prácticamente todos tuvieron que jugar en el campo dos. 
También fueron perjudicados por la situación creada los aficionados, 
amigos y familiares que les apoyan.

Hasta el momento actual, la zona de actuación ha sido cercada y 
protegida.

Se ha hecho el correspondiente informe de evaluación de Riesgos 
Laborales para prevención de Seguridad e Higiene.

También se ha realizado un estudio patológico para valorar los már-
genes de los desperfectos y así poder comenzar con más claridad las 
obras de desmontaje y el resto de actuaciones.

El compromiso aprobado en pleno y firmado por el Ayuntamiento 
y la empresa Elecnor, es que en un plazo aproximado de tres meses los 
arreglos deben estar acabados y en condiciones óptimas para su uso, lo 
cual quiere decir que si todo sale como está previsto, los equipos mono-
veros podrán comenzar la próxima temporada, que será en Septiembre, 
utilizando con normalidad los dos campos de fútbol Santa Bárbara.

Por nuestra parte no queremos entrar a perder tiempo discutiendo 
de este tema con el PP, quien ha estado mucho tiempo sin dar solucio-
nes, y que ahora intenta provocar discrepancias y mal ambiente para 
retrasar al máximo el comienzo de las obras y no quedar en evidencia 
como está quedando.

Desde la Concejalía de Deportes vamos a estar pendientes diaria-
mente del proceso y en disposición de colaborar en todo lo posible 
para que la coordinación Ayuntamiento-empresa y técnicos sea la co-
rrecta. En miras de que las obras de arreglo del campo, con el esfuerzo 
de todos lleguen a buen fin. Ya que lo que más nos importa por el bien 
de Monóvar y del deporte, es que nuestras instalaciones deportivas 
puedan ser utilizadas por nuestros pequeños y mayores cuanto antes y 
en las mejores condiciones posibles.

Después de dos años 
comienzan los arreglos en 
los Campos de Fútbol

Después de más de tres años se presentan por fin unos presupuestos, 
los cuales ahora son recurridos por el PP en base a que los ingresos 

no se ajustan a la evolución prevista en el estado de ejecución del pri-
mer trimestre, cuando estamos al final del segundo trimestre, con estos 
planteamientos políticos y no se ajustan los parámetros  económicos es 
bastante complicado que se consigan los objetivos previstos en este o 
cualquier otro presupuesto de ingresos o gastos, pero para eso están los 
técnicos y las modificaciones y suplementos de créditos, para regular 
durante todo el año los posibles desfases entre ingresos y gastos. Unos 
Presupuestos se realizan fijando unas previsiones y se mantiene siem-
pre vivo y preparado para cuantas modificaciones sean necesarias para 
conseguir el objetivo fijado, si eso no se entiende, difícilmente se podrá 
realizar nunca un presupuesto.

 Está claro que esta legislatura estamos condenados a no tener unos 
presupuestos, ni con el PP-GIMV, el PP SOLO, ni con el PSOE-GIMV. 
Cómo añoramos los cuatro años que nuestro concejal del BLOC des- 
empeñó la Concejalía de Hacienda, todos los años, uno detrás de otro,  
se presentaron y se aprobaron los presupuestos municipales ( los años, 
2008, 2009, 2010, y 2011) hemos sido pocos, (un solo Concejal en es-
tos ocho años), pero cuando tuvimos responsabilidades en el Gobierno 
(cuatro años) siempre tuvimos un presupuesto, y siempre elaborado y 
presentado por el BLOC. Hay que tener memoria histórica y darlo a 
conocer a todos/as los/as ciudadanos/as de nuestro pueblo, para que 
lo recuerden en el 2015, si, para que no lo olviden en las próximas 
elecciones municipales y lo tengan fresco en sus memorias.

Vamos a entrar en los últimos meses de esta legislatura (11) donde 
primará la política del desgaste público sobre la gestión municipal y 
seremos testigos de acusaciones de unos contra otros, la política del 
“y tú más”, una de las prácticas más comunes cuando hay cambio de 
Gobierno en una misma legislatura o está finalizando la misma, en el 
BLOC vamos a procurar no entrar en esas cuestiones y dedicarnos a 
controlar acciones u omisiones que pudieran perjudicar a los ciudada-
nos/as. Esa será nuestra responsabilidad además de apoyar y trabajar en 
aquellas cosas que bajo nuestro punto de vista sea bueno para todos, 
intentaremos alejarnos de entrar en esa maraña denunciando, si con 
esas actuaciones  se desvían de trabajar por el bien común, que no es 
otro que, por los ciudadanos y ciudadanas de Monóvar

 En otro orden de cosas, queremos desde el BLOC solicitar al Go-
bierno del PSOE-GIMV a que se finalicen los trabajos del PGOU de 
Monóvar, los cuales se encuentra en la última fase de decisión, de las 
tres que hay ¿Cuál de las tres propuestas es mejor para Monóvar y sus 
ciudadanos/as?, el trabajo esta prácticamente hecho, faltaría cerrar la 
propuesta y aprobarla en el Pleno para exponerlo al público para el 
conocimiento general y para alegaciones. Sería muy importante para 
todos que la aprobación se cerrara antes de final de año, para que así 
nadie use el PGOU de Monóvar como arma política y de una vez por 
todas, todos los partidos cumplamos con el compromiso y la palabra 
dada por todos, elección tras elección.

¿Tendremos presupuestos?
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Los concejales del PP han estado tanto tiempo en el gobierno que les 
ha sentado como un tiro quedarse en la oposición. Da la impresión 

de que ellos sólo están hechos "para gobernar", y que cuando calientan 
los bancos de la acera de enfrente no saben cómo acomodarse.

El PSOE está demostrando que cuando decía que si llegaba al gobier-
no habría transparencia total no era por ganas de hablar; al igual que 
rebajaría el sueldo de los políticos, como así ha ocurrido. Por ello el PP 
se revuelve en sus asientos cuando aquella frase que dijeron en un ple-
no "ustedes hablan así porque están en la oposición, si estuviesen en el 
gobierno no se rebajarían los sueldos", ha quedado en agua de borrajas. 
Pero más les fastidia que el PSOE haya decidido hacer pública la deuda 
del ayuntamiento en el momento de formar parte del gobierno. Esos 
casi 19 millones de euros que el PP niega, de forma irracional y pueril. 
Es lamentable y ya roza el ridículo que para el PP los 3,5 millones de 
euros que se deben a los acreedores, incluso los cerca de 600.000 euros 
al estado, no lo consideren deuda. Deberían hacérselo mirar porque 
hay personas, contables y economistas, que hasta se ríen de ellos.

El gobierno actual está intentando reconducir la marcha económica 
del consistorio, que de tan nefasta que ha sido, nos ha llevado a esta 
deuda descomunal. Fíjense ustedes que cuando el PSOE dejó el gobier-
no nacional, en 2011, la deuda era inferior al 40% del PIB; ahora con 
Rajoy estamos cerca del 100%, y se considera una auténtica catástrofe. 
Pues bien, nos hacemos esta pregunta ¿que adjetivo habríamos de utili-
zar para  definir la deuda del nuestro municipio que es de un !!210%!!? 
Porcentaje obtenido de la relación deuda-presupuesto (lo que sería 
nuestro PIB municipal). No encontramos calificativo adecuado.

Mientras tanto, los concejales del PP se limitan a llamarnos menti-
rosos cada vez que hacemos públicos algunos datos o algunas de las 
lamentables gestiones que ha realizado. Como niños pequeños. En los 
tres primeros meses los concejales del PP, encabezados por Desiré Bellot 
y Salvador Poveda, cobraron unos 2.000 euros en kilometraje, lo que 
supone alrededor de 10.000 kms. en viajes realizados para realizar "ges-
tiones", sobre todo a Valencia y Alicante, a las diferentes Consellerias 
y Diputación. ¡Si al menos hubieran obtenido algún resultado! Pero 
no. Tras dar unas tres vueltas a España, han sido incapaces (creemos 
que es el adjetivo que mejor les define) de conseguir que la Generalitat 
Valenciana pague la deuda que tiene con nuestro ayuntamiento que es 
de algo menos de medio millón de euros (y eso que tenemos un ¿dipu-
tado? monovero en las Cortes Valencianas, que debe hacer cualquier 
cosa menos preocuparse porque nos paguen los que nos deben).

En el último pleno ordinario les requerimos para que utilizaran las 
supuestas influencias del "diputado" a fin de que nos paguen la deuda, 
pero la respuesta que obtuvimos fue clara, ¡hagan ustedes las gestiones! 
Hace años nos acusaban a los socialistas de no arrimar el hombro cuan-
do estábamos en la oposición. ¡Qué memoria tan flaca!

Como niños pequeños Mucho ruido y pocas nueces

Ya se termina el mes de Junio, y las peores previsiones se van ha-
ciendo realidad.

La falta de gestión es patente en nuestro ayuntamiento día a día. El 
nuevo gobierno sigue viviendo de las rentas del trabajo del PP, presen-
tando como propio, aquello a lo que se opusieron. Se dedican a hacer 
“oposición a la oposición”  y su única gestión es ir a la radio a mentir.

Este mes se ha celebrado un pleno ordinario, con cuatro puntos: 
uno de ellos, el solicitar a la Conselleria la reparación de viviendas 
sociales,  que no debía ir a pleno. Otro, la “resolución del PAI Zafarich”, 
mero trámite administrativo, continuista de nuestra gestión anterior.  
Otro más, la “aprobación de la ordenanza del Aula de la Naturaleza”, 
la misma que nosotros llevamos a pleno y ellos votaron en contra.  El 
último de los puntos fue la “aprobación del Plan de Ajuste”, el mismo 
Plan que nosotros llevamos a pleno y que votaron en contra, aun a 
sabiendas que perjudicaban a todos los monoveros. En aquella oca-
sión ya les dijimos que el Plan era flexible y se podía modificar, y ellos 
decían que no. Ahora traen ese mismo Plan de Ajuste diciendo que “es 
flexible y se puede modificar”, ¿en qué quedamos? 

Fue lamentable oír los pobres argumentos que utilizó el actual go-
bierno, que votó en contra todas esas gestiones con su famoso “NO 
X EL NO”, y que ahora  les parecen todas buenas. Ellos son los que 
cambian de opinión dependiendo en  donde estén. Es una prueba más 
de lo irresponsables que fueron el Sr. Vidal y el Sr. Orgilés, cuyo único 
objetivo era dañar al PP. El daño que hacen a Monóvar no les importa.

También este mes nos hemos visto obligados a recurrir los nuevos 
Presupuestos Municipales, por entender entre otras cuestiones, que se 
han hinchado los Ingresos, justificándolo (ellos) con nuevas necesi-
dades de gastos. Cuestión esta totalmente irresponsable, puesto que 
la “máxima” a la hora de confeccionar unos presupuestos, es saber 
con qué ingresos se cuenta y a continuación  adaptar los gastos a los 
mismos, y no al revés.

¿Tanto interés tenían en pactar PSOE y GIMV?, parece que la meta 
era simplemente hacerse con el gobierno municipal, pero que para 
Monóvar no trabajan. Mienten con facturas que inventan, mienten 
con presupuestos falseados, mienten con subvenciones que pierden, 
mienten engañando a la gente haciendo suyos proyectos anteriores. 
Un ejemplo de lo absurdo es que ahora publicitan la entrada del Ayun-
tamiento. de Monóvar en el circuito “Culturarts” como si fuera algo 
nuevo, cuando lo cierto es que  ya se dio la noticia en enero de 2014 
y el convenio fue firmado por Salvador Poveda. A ellos les da igual la 
verdad, siguen a la suya.

En resumen amig@s, visto lo visto….. “mucho ruido y pocas nueces”
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SABÍA USTED que en una ciudad de EEUU, creo que dijo Wisconsin, 
la emisora de radio varias veces, y de 5:30 a 6 de la mañana dice noti-
cias "fuertes", ese día dijo entre otras la siguiente: Que en un bar entró 
un hombre, pidió un desayuno y fue a un cajero automático que 
había dentro del bar a sacar dinero. Introdujo la libreta o la tarjeta y el 
cajero no respondía. Se acercó al mostrador dio un pequeño bocado 
al desayuno y volvió al cajero automático a repetir la operación. El 
cajero volvió a decir que no por el motivo que fuera y tampoco pudo 
realizar la operación. Dice la periodista que volvió a repetir varias 
veces la misma operación y tararí que te vi. El hombre, según la 
radio, se volvió tranquilamente, se bajó los pantalones y como dijo la 
periodista "refregó" su culete contra la pantalla del cajero y allí quedó 
un pequeño recuerdo o la firma de su cabreo. La policía que apareció 
por allí, se lo llevó detenido pero aún no han sabido la declaración 
del detenido ante el juez.

SABÍA USTED que en el semanario El Pueblo del 11 de abril de 1908 
pone lo siguiente: "Actualidad-Las aguas-. Es tema de todas las con-
versaciones. Quien augura un aumento considerable de riqueza, un 
beneficio positivo a la agricultura y al pueblo, y que el ayuntamiento 
prestará su apoyo a la empresa de las nuevas aguas. Quien afirma son 
las mismas aguas de Chinorla, y que el ayuntamiento no se lanzará a 
esta aventura. Mucho hablar y poco pensar, cuando debiera estudiar-
se este asunto, sin apasionamiento, fría y serenamente (siempre el 
agua)". Le sigue un largo escrito que habla de los antecedentes autén-
ticos. El manantial de Chinorla, que lleva varios siglos de existencia 
pertenece al municipio y de él se surte para todas las necesidades 
del vecindario. A particulares pertenece el aprovechamiento de las 
aguas sobrantes. En 1851 o 1852, cuando se dio salida a las aguas de 
la mina de la Cañada de la Iglesia, desaparecieron las de Chinorla, 
reapareciendo cuando se tapó aquella mina. Las aguas de Chinorla 
Cementerio tienen relación directa con las aguas de las Cañadas de la 
Iglesia, cuando éstas salen dejan de fluir aquellas. Por la Cañada de la 
Iglesia sale más de un doble de agua que por Chinorla. El agua de la 
Cañada de la Iglesia es más potable, tan segura y permanente que la 
de Chinorla. Solución: Como he dicho anteriormente son obstáculos 
muy difíciles de explicar y hay que extenderse mucho. Por los años 
1970 y tantos, siendo alcalde Pepe Bernabé, este problema del agua 
se terminó. Cuando personalmente lo felicité, en aquellas fechas, por 
solucionar el problema de siglos, me dijo que Monóvar problemas del 
agua potable ya no tendría.

SABÍA USTED que en el mes de Mayo se celebraron dos bodas (quién 
lo iba a decir, en el mes más bonito del año y se han casado solo dos), 
una por lo Civil y otra por la Iglesia. Han nacido siete y fallecido 
catorce. Las cuentas no salen. Había un saldo a favor de los nacidos 
de uno y ahora el saldo es de trece a favor de los fallecidos. Esperamos 
que después de vacaciones haya saldo a favor de los nacidos.

Curiosidades

CARTA

Vaya por delante que me 
siento madridista igual o más 

que cualquier otro que se precie 
en este pueblo. Por eso quiero 
manifestar mi total descontento 
con esta afición por los hechos 
acaecidos en la (no) "celebración" 
de la final de la Copa de Europa.

El 24 de mayo se celebró en el 
Estadio Da Luz de Lisboa la final 
de la Champions League entre el 
Real Madrid y el Atlético de Ma-
drid. Por primera vez dos equipos 
de la misma ciudad llegaban a 
la Gran Final. Un hecho histó-
rico, sin precedentes en las 58 
ediciones anteriores. Merengues 
y colchoneros vivieron un día 
especial en Lisboa, dando colo-
rido con sus banderas, pancartas 
y cánticos y con una total edu-
cación, respeto y fair play entre 
las dos aficiones. Unas aficiones 
que esperaban la ansiada Décima, 
los merengues, y la Primera, los 
colchoneros.

Del partido no voy a hablar. 
Más de cien millones de personas 
lo vieron. Solo que como en otros 
deportes y en otras situaciones de 
la vida pasó lo que pasó: "...hasta 
el rabo todo es toro...".

Donde quiero centrarme es en 
la celebración que tuvo la hin-
chada monovera. Doce años sin 
ganarla el equipo más laureado, 
cinco años cayendo en semifina-
les y cuando por fin la ganamos 
con todas las de la Ley, ¿Dónde 
estaba la hinchada? ¡Cuatro co-
ches con banderas! fue lo único 
que vi pasar por la Plaza de la Sala 
(lugar de celebración merengue).

¿Dónde estaban los centenares 
de madridistas que con su mú-
sica, banderas, cantos, saltos y 
abrazos celebraran la Séptima, la 
Octava y la Novena? ¿Se han ido 
a trabajar fuera? ¿Se han pasado 
al "enemigo"? ¿Estaban jugando 
con la play? Después van por ahí 
con sus camisetas, chándales, 
gorras y chaquetas proclamando 
madridismo a los cuatro vientos. 
No me creo nada. Si la situación 

Sentí vergüenza

hubiera sido a la inversa y los 
campeones hubieran sido los 
colchoneros aún estarían cele-
brándolo y recordándonoslo 
hasta la próxima edición.

Nosotros, los madridistas, tene-
mos nuestro lugar de celebración, 
como los demás equipos también 
lo tienen. Estoy de acuerdo que 
se celebren las victorias en la 
"Peña", pero que después se acuda 
a nuestro "lugar" y junto al resto 
de aficionados se siga con la fiesta 
de la gran final que fue.

Por eso sentí vergüenza. Sí, ver-
güenza de la hinchada monovera, 
que me defraudó enormemente al 
ver la Plaza de la Sala vacía. Todo 
lo contrario a lo que sucedió en 
las anteriores tres "champions". 
Con razón nos llaman meren-
gues. ¡Qué somos el Real Madrid, 
el equipo más laureado de Europa 
coño!

A pesar de todo GRACIAS al 
equipo, al entrenador y a todos 
los que han hecho posible la 
ansiada DÉCIMA. Yo estoy con-
tentísimo.

¡HALA MADRID! y a por la 
UNDÉCIMA.

   Francisco Verdú Gil "Quito".
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Azorín trazó su ruta particular  
siguiendo los pasos de Don 

Quijote y Sancho y nosotros 
vamos a descubrir el alma 
manchega en otros lugares, 
concretamente en la comarca de 
La Sagra, que se extiende por el 
norte de la provincia de Toledo.

Comenzamos por Esquivias. 
En este pueblo sitúa Azorín uno 
de los capítulos de Los Pueblos, 
titulado “La novia de Cervantes”. 
Lo recorrió en 1904, visitando 
la casa en la que hoy se ubica el 
Museo dedicado a Cervantes; una 
casona del siglo XVI que pertene-
ció al hidalgo Alonso Quijada de 
Salazar, rico terrateniente esqui-
viano cuyo antepasado le inspiró 
para la creación de El Quijote.  
En Esquivias nació Catalina de  
Palacios, la joven hidalga que en 
diciembre de 1584 se convertiría 
en su esposa. Se casaron en su 
iglesia parroquial y en la casa-
museo, vivieron durante algunos 
años conociendo a vecinos de la 
villa que se verán reflejados en 
algunos de los personajes de la 
famosa obra.

La visita por el casco antiguo 
la hacemos acompañados por 
una vecina que (por un euro 
destinado a Cáritas) hace de 
guía voluntaria y nos lleva por 
todos los rincones, incluyendo la 
posada o mesón llamado “La To-
rrecilla”, donde se alojaba Azorín 
en sus estancias en la villa. Casas 
blasonadas, Rollo, Pósito, Iglesia, 
Convento, cuevas-bodega, etc.

¡Cuánta historia encierra 
esta pequeña población, y que 
orgullosos están sus habitantes 
de ella! Aconsejados por la guía 
probamos sus dulces típicos y 
seguimos viaje llenos del sosiego 
y la tranquilidad que aquí se 
respira.

Cerca de Talavera de la Reina 
haremos noche en el pueblecito 
de Cazalegas, situado sobre un 
pequeño cerro que da vista a la 
vega  y pantano del río Alberche. 
Pertenece a la comarca de la 
Sierra de San Vicente. El nombre, 
según la tradición, viene de que 

Tras los pasos de Cervantes

en una cueva vivieron los santos 
Vicente, Sabina y Cristeta, que 
eran hermanos y se escaparon de 
Talavera de la Reina huyendo de 
las persecuciones del emperador 
romano  Diocleciano. Marcharon 
a Ávila pero fueron encontrados 
y martirizados, siendo enterrados 
en la espléndida iglesia románica 
de San Vicente.

Los pueblecitos de esta co-
marca, unos blancos y otros de 
piedra, unos en el llano y otros en 
la ladera, están esparcidos entre 
las montañas tapizadas de robles, 
castaños, encinas y enebros por 
las que discurren mil arroyos; 
cerros flanqueados por prados, 
navas y dehesas donde pastan 
vacas y ovejas.

El lento crecimiento de la 
comarca y su prácticamente 
inexistente desarrollo industrial 
ha favorecido también la conser-
vación de restos arqueológicos 
de todas las culturas que se han 
ido instalando en la comarca a lo 
largo de los siglos. Uno de los ejes 
centrales de la estrategia de desa-
rrollo diseñada para la comarca lo 
constituye la figura del guerrero 
de la época romana Viriato, lu-
sitano de nacimiento y enemigo 

del Imperio Romano que luchó y 
acampó en estas tierras durante 
las famosas guerras lusitanas. De 
ellas dejaron un par de castros 
amurallados y representaciones 
en piedra de verracos; incluso 
hay noticias del culto a la Diosa 
Venus  que identificaría la Sierra 
de San Vicente como Montaña 
de Venus, donde  los romanos la 
adoraban. 

Uno de los monumentos más 
significativos y símbolo de la 
libertad municipal para adminis-
trar justicia, los Rollos o picotas, 
se levantan orgullosos en algunas 
plazas de estos pueblos.

Construidos  primero de 
madera, con el tiempo los sus-
tituían por otros más duraderos 
de piedra. Piezas señeras en su 
género, especialmente el de 
Castillo de Bayuela de transición 
gótico-renacentista, junto a los 
de Cardiel y San Román de los 
Montes, ambos similares.

Más al sur de esta comarca se 
encuentran otros pueblos con 
Rollos parecidos por los que pa-
samos para dirigirnos a La Puebla 
de Montalbán, cuna de Fernando 
de Rojas, célebre autor de La 
Celestina. De vuelta entramos en 

San Román de los Montes. Fotos: Paqui.

Talavera para recordar sus impre-
sionantes murallas árabes tenidas 
en su época como las mejores 
del Islam. Si la comparamos con 
los otros pueblos el ambiente es 
bullicioso.

Al atardecer, sentados en una 
terraza, contemplamos como las 
cigüeñas situadas en dos campa-
narios, se dedican a llevar ramas 
para la construcción de los nidos. 
El cielo se va oscureciendo en un 
lento discurrir y los recuerdos del 
día nos han transportado a otra 
época, lejos del mundanal ruido, 
quizá a algunos momentos vivi-
dos en nuestro pueblo.

De regreso, nuevamente en la 
comarca de La Sagra, es obligado 
visitar la Villa romana de Mater-
no, en el pueblo de Carranque. 
Espectacular villa de tipo rural 
construida en piedra y ladrillo;  
estructurada alrededor de un 
gran patio central desde el que 
se accede a las distintas estancias 
pavimentadas con mosaicos de 
gran belleza muy bien conserva-
dos. Era una de las más lujosas 
de España que contaba con toda 
clase de servicios, incluidos agua 
corriente y calefacción. El recinto 
incluye la Basílica cristiana más 
antigua de las conocidas en la 
Península que siguió siendo uti-
lizada en época visigoda y árabe.

Azorín tuvo a su favor el ir 
a Esquivias en tren; toda una 
aventura por su equivocación al 
bajarse en Yeles, una pedanía a 
cuatro Km., y llegar allí andando 
y de noche. Hoy en día, en coche, 
se tardan 25 minutos desde Ma-
drid... ¡No es lo mismo a la hora 
de componer relatos!

Podríamos decir que durante 
estos días nos hemos reafirmado 
en estas escapadas a lugares 
recónditos, tranquilos, lejos de 
cualquier ruta turística pero si-
guiendo los pasos de Azorín y 
Cervantes que no nos han defrau-
dado. Un lujo que aprovechamos 
los que disponemos del mayor 
tesoro del mundo... ¡el tiempo!

 Paqui Limorti Aracil.

Rollo. Cardiel de los Montes.



XGRAN FESTA 
NANOS I GEGANTS

PARC DE L'ALBEREDA 
DISSABTE, 5 DE JULIOL DE 2014

Eixida del passacarrers a les 19.30 h. des de 
la Plaça de la Sala fins al parc


